
Protokół nr 23/23 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego, Komisji 

Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

i Komisji Rewizyjnej w dniu 30 stycznia 2023 r. 

 

Wspólne posiedzenie Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Społecznych, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz Komisji Rewizyjnej 

rozpoczęto o godz. 10:00 a zakończono o godz. 10:50. Komisje obradowały w sali 

konferencyjnej w budynku Urzędu Gminy.  

Na posiedzeniu obecnych było 3 członków Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego – 

nieobecny członek komisji Anna Kulesza (lista obecności Zał. Nr 1), 4 członków Komisji 

Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych (lista obecności Zał. Nr 1), 4 członków Komisji 

Rewizyjnej (lista obecności Zał. Nr 1), 3 członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji (lista 

obecności Zał. Nr 1), Wójt Gminy – Sylwester Jaworowski, Skarbnik Gminy – Gabriela 

Mioduszewska, Sekretarz Gminy – Danuta Niewińska 

Ad. 1)   

Otwarcia posiedzenia Komisji dokonali Przewodniczący poszczególnych Komisji a 

Przewodnicząca Komisji Oświaty Pani Jolanta Konopka przedstawiła porządek posiedzenia 

komisji: 

1.  Otwarcie posiedzenia. 

2.  Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3.  Przyjęcie protokołu z dwudziestego drugiego posiedzenia Komisji z dnia 28 grudnia 2022 

r. 

4.  Wyrażenie opinii o projektach uchwał w sprawach: 

    a/ uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2023-

2029, 

    b/ uchwalenia budżetu gminy Kołaki Kościelne na 2023 rok, 

    c/ niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz 

sołecki na 2024 rok, 

    d/ ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu 

rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców, 

    e/ przystąpienia Gminy Kołaki Kościelne do realizacji Programu „Asystent osobisty osoby 

niepełnosprawnej” – edycja 2023 realizowanego ze środków Funduszu Solidarnościowego, 

    f/ podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do świadczenia pieniężnego z 

pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności w ramach 

wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023, 

    g/ zmiany Uchwały Nr II/8/18 Rady Gminy Kołaki Kościelne z dnia 20 grudnia 2018 r. 

dotyczącej zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej. 

5.  Sprawy różne. 

6.  Zamknięcie posiedzenia (Zał. Nr 2). 

Wójt Gminy poprosił o wprowadzenie do porządku posiedzenia projektu uchwały w sprawie 

zmiany regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych 

przez Gminę Kołaki Kościelne w pkt 4 lit. h. 

Innych uwag nie było, więc Przewodnicząca KO  poprosiła o przyjęcie  porządku posiedzenia 

po zaproponowanych zmianach przez poszczególne komisje poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 



Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że porządek posiedzenia po zmianach został przyjęty  

jednogłośnie. 

Komisja Finansów: 

- za – 3 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że porządek posiedzenia po zmianach został przyjęty  

jednogłośnie. 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że porządek posiedzenia po zmianach został przyjęty  

jednogłośnie. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że porządek posiedzenia po wprowadzonych zmianach 

został przyjęty  jednogłośnie. 

Porządek posiedzenia komisji po wprowadzonych zmianach: 

1.  Otwarcie posiedzenia. 

2.  Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3.  Przyjęcie protokołu z dwudziestego drugiego posiedzenia Komisji z dnia 28 grudnia 2022 

r. 

4.  Wyrażenie opinii o projektach uchwał w sprawach: 

    a/ uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2023-

2029, 

    b/ uchwalenia budżetu gminy Kołaki Kościelne na 2023 rok, 

    c/ niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz 

sołecki na 2024 rok, 

    d/ ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu 

rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców, 

    e/ przystąpienia Gminy Kołaki Kościelne do realizacji Programu „Asystent osobisty osoby 

niepełnosprawnej” – edycja 2023 realizowanego ze środków Funduszu Solidarnościowego, 

    f/ podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do świadczenia pieniężnego z 

pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności w ramach 

wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023, 

    g/ zmiany Uchwały Nr II/8/18 Rady Gminy Kołaki Kościelne z dnia 20 grudnia 2018 r. 

dotyczącej zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej, 

    h/ zmiany regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych 

przez Gminę Kołaki Kościelne. 

5.  Sprawy różne. 

6.  Zamknięcie posiedzenia (Zał. Nr 3). 

Ad. 3) Protokoły z dwudziestego drugiego posiedzenia Komisji Finansów, Komisji Oświaty i 

Komisji Skarg i Wniosków oraz z dwudziestego szóstego posiedzenia Komisji Rewizyjnej w 

dniu 28 grudnia 2022 r. zostały przyjęte  jednogłośnie przez poszczególne komisje. 

Ad. 4a) 

W tym punkcie Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2023-2029. Wyjaśniła, że 



otrzymaliście projekt prognozy w listopadzie, ale projekt nie ma się do realiów. Nie 

dokończone zostały inwestycje i te inwestycje, które nie zostały zakończone muszą być 

wprowadzone do projektu 2023. W samych przedsięwzięciach zwiększyły się też o te 

inwestycje, które nie zostały wykonane w 2022 roku. A dlatego znalazły się w 

przedsięwzięciach, bo realizacja inwestycji, jeżeli wykracza poza rok budżetowy, musi 

znaleźć się w załączniku przedsięwzięcia. W WPF-ie zostały zaktualizowane kwoty 

dochodów i wydatków już po zwiększeniu tego, co jest w budżecie.  

Członkowie komisji nie wnieśli uwag do projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2023-2029, więc 

poszczególne komisje wyraziły opinie poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2023-2029 uzyskał pozytywną opinię 

(Zał. Nr 4). 

Komisja Finansów: 

- za – 3 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2023-2029 uzyskał pozytywną opinię 

(Zał. Nr 4). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2023-2029 uzyskał pozytywną opinię 

(Zał. Nr 4). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2023-2029 uzyskał pozytywną opinię 

(Zał. Nr 4). 

Ad. 4b)  

W tym punkcie Skarbnik Gminy omówiła projekt budżetu gminy na 2023 rok. Wyjaśniła, że 

zostały urealnione są też wydatki wykonania za 2022 rok. Zgodnie ze wstępnymi 

sprawozdaniami 27 i 28S, bo końcowe sprawozdania będą do 22 lutego. I tak w projekcie 

Państwo mieliście dochody 22 614 000,25 zł natomiast w tej uchwale 22 951 525 zł. Po 

wydatkach było 25 037 751 zł będzie teraz 28 424 751 zł. Będą też jeszcze zmiany do tej 

uchwały, które teraz otrzymaliście, ale zaraz powiem. Różnica w dochodach jest 337 500 zł – 

o tyle zostały zwiększone dochody. Natomiast w wydatkach jest 3 387 000 zł. W dziale 

rolnictwo i łowiectwo zostało zwiększone o 12 tys. wodociąg Zanie i przebudowa SUW 

Zanie-Leśnica. Jest to zapłata z OPF-u. Została wprowadzona nowa inwestycja – wodociąg na 

ulicy Krzywej 110 700 zł. Będzie tam brakowało 17 tys. do tego wodociągu, jest tam kwota 

ostateczna około 28 tys. Tą zmianę naniesiemy przy następnej uchwale, bo nie nadążyłam 



tych zmian robić i przy następnej uchwale to zwiększymy. Wodociąg na ulicy Podleśnej 

42 071, wodociąg na ulicy Wyszyńskiego 52 662 tys. Jest to 42 071 z naszych środków, 

50 070 to jest ze środków unijnych i wkłady własne: wodociąg ulica Podleśna 38 935 zł, na 

ul. Wyszyńskiego 49 135 zł. Zostały zwiększone jeszcze 225 tys. to jest zakup węgla i koszty 

zakupu węgla 60 tys. Wprowadzono nam nową opłatę na kwotę 36 tys. – jest to dokonanie 

analizy ryzyka ujęć wody w trzech naszych hydroforniach. Natomiast w drogach 516 090 zł 

to jest przebudowa drogi Gunie Ostrów, 245 800 zł – przebudowa ulicy Jałbrzykowskiego 

oraz ulicy Krzywej, 266 tys.- przebudowa ulicy Podleśnej do odcinka ulicy 

Jałbrzykowskiego, 572 912 zł przebudowa drogi gminnej Gunie-Ostrów, tj. z funduszu dróg 

lokalnych, 666 701 zł to jest przebudowa ulicy Jałbrzykowskiego i Krzywej – też z tego 

funduszu, 427 694 zł – przebudowa ulicy Podleśnej oraz odcinka ulicy Jałbrzykowskiego – 

też z tego funduszu i 4 300 zł zakup usług to jest rada gminy, 10 tys. to jest zakup materiałów 

dla obywateli Ukrainy. Te środki już wpłynęły do nas z Urzędu Wojewódzkiego. Po stronie 

dochodów to te same dochody co przy wydatkach na węgiel – 225 tys. i 60 tys. i dochody ze 

środków na utrzymanie obywateli Ukrainy – 52 500 zł. Tak jak Państwo mieliście w 

poprzednim projekcie uchwały nasze przychody były w rozdziale 90 950 - 1 132 080 zł – to 

są wolne środki – one w tym projekcie uchwały nie zmieniły się, zostają takie same, 

natomiast 957 – było 1 459 266 zł i zmieniła się ta kwota o 3 387 000 zł minus te nasze 

dochody 337 500 zł i co nam daje kwotę 4 508 766 tys. i to jest nadwyżka budżetowa. Razem 

przychody w dobrym projekcie uchwały dają kwotę 5 640 854 zł. Jeszcze w tym projekcie 

była kwota na 85504 § 4338 jest teraz kwota 7 550 zł, w 852 § 291 było 0 jest 438 zł, w 

85502 było 4580 jest 12 zł – jest to zwrot nienależnie pobranego świadczenia wraz z 

odsetkami do Urzędu Wojewódzkiego. W 75022 było w § 424 – 1 tys. zł jest też te 1 tys. zł, 

tylko w § 422, w 75095 § 435 – to jest podatek WAT – było 45 tys. a jest 30 tys. w tej chwili 

jest przeniesiony do wypłat prowizji na 15 tys. do § 4410. To jest tyle co do zmian do 

projektu z listopada, do projektu, który teraz jest. 

Pani Skarbnik poprosiła o pytania. Głównie zmieniły się tylko i wyłącznie inwestycje, które 

nie zostały zakończone. Wprowadzona nowa inwestycja wodociąg na ulicy Krzywej, 

wprowadzona sprzedaż węgla i wykonanie analizy 36 tys. to takie największe kwoty, które się 

zmieniły co do projektu uchwały. 

Członek Komisji Oświaty Janusz Milewski zapytał – ile mamy deficytu teraz? 

Skarbnik Gminy – deficytu nie mamy, mamy przychody wprowadzone 5 648 554 zł. I to są 

przychody zgromadzone z lat ubiegłych i które nie zostały wykorzystane, jak również z 

naszych własnych środków. Ta nadwyżka budżetowa jest jakby podzielona na wolne środki, a 

dlatego, że mamy 1 132 080  zł spłat kredytu – do spłat kredytu nazywa się to wolne środki. 

Powyżej spłat kredytu – jest to nadwyżka budżetowa. Różnica między dochodami a 

wydatkami jest 5 648 840 zł na minus. Ale wprowadzone jest to z lat ubiegłych z 

niewykorzystanych środków. 

Członek Komisji Rewizyjnej Krzysztof Wasiulewski – zapytał o dotacje udzielane z budżetu 

gminy na 2023 rok – 15 tys. komenda, 15 tys. straż pożarna i 135 tys. biblioteka i kwestia 

tych jednostek dotyczących Edukatora, to Edukator zostaje? 

Wójt Gminy – jeśli chodzi o Edukatora, to temat pozostaje, my wystawiamy co miesiąc 

fakturę, zgodnie z nową umową, która nie została podpisana, której Edukator nie podpisał. W 

zasadzie ona wygasła na mocy wypowiedzenia, wystawiamy, oni oczywiście zwracają nam, 

też nie prawnie, to kwestie księgowe. Najprawdopodobniej sprawa trafi do Sądu, ponieważ w 

takiej sytuacji patowej jesteśmy, nie wiadomo, kto ma rację w tej chwili. 

Skarbnik Gminy – teraz pójdą pierwsze nakazy zapłaty, bo minęły terminy faktur, które 

zostały wystawione za bezpodstawne zajęcie lokalu. 

Wójt Gminy – zobaczymy jak sąd do tego podejdzie. 



Skarbnik Gminy – oni zwracają nam faktury, które my im wystawiliśmy bez podstawy 

prawnej. Jeżeli faktura jest źle wystawiona, to można zrobić korektę a nie zwracać faktury. 

Wójt Gminy – i tu w przypadku, gdyby sąd przyznał rację przeciwnej stronie, to znajdujemy 

się w sytuacji, że Edukator może sobie robić z tym budynkiem ile chce, co chce i kiedy chce i 

my nie mamy na to wpływu żadnego. 

Skarbnik Gminy – do końca lutego oni mają czas na zgłoszenie wygaśnięcia tej szkoły i nie 

wiemy, co będzie. W budżecie nie ma 100% środków, bo są zaplanowane do końca września, 

bo liczę na to, że oni zrezygnują. Teraz tych dzieci jest trochę mniej, odeszło teraz jeszcze 

dwoje dzieci z oddziału przedszkolnego. 

Wójt Gminy – gdyby Ukraina wyjechała, to też sporo dzieci odejdzie i oni nie dadzą rady już. 

W tej chwili w mojej ocenie oni zajmują bezpodstawnie nasz budynek, naszą własność i my 

nie mamy na to wpływu i tak nie może być naszym zdaniem. Poza tym w szkole podstawowej 

z naszej gminy uczy się czworo dzieci, reszta jest z innych gmin. Nasza szkoła ma rejonizację 

i możemy uczyć dzieci z naszej gminy, to oni mogą uczyć dzieci z wszystkich gmin i ściągać 

sobie skąd tylko chcą a my musimy za to płacić. 

Skarbnik Gminy – te  środki, które by wróciły do nas bez dodatkowych kosztów. Jak teraz 

dokładamy do subwencji ponad 40% to mamy odpowiedź ile by tu wróciło. 

Wójt Gminy – zrobiliśmy, co mogliśmy, sprawa jest w toku, czekamy teraz aż sąd 

rozstrzygnie i wtedy będziemy wiedzieli, co dalej. W tej chwili nic więcej nie możemy zrobić. 

Członek Komisji Rewizyjnej Krzysztof Wasiulewski – planowana jest budowa, z tego co tam 

ostatnio na sesji była mowa, planowana jest budowa drogi powiatowej Kołaki-Sanie i do 

Szczodruch, czy gmina jakeś tam dofinansowanie będzie dawała do tej budowy drogi? 

Wójt Gminy – ja uważam, że gmina tu w ogóle nie powinna partycypować ze względu na to, 

że poziom dofinansowania jest 95% to uważam, że Powiat już stać, żeby to zrobić. Poza tym 

nie jest to przebudowa, jak my robimy nasze drogi, taka kompletna przebudowa, tam jest 

tylko nakładka, dobre i to, cieszymy się wszyscy na pewno. Uważam, że przy takim procencie 

dofinansowania, to Powiat powinien stanąć na wysokości zadania. Ogłosili przetarg, do nas 

nikt nie występował o dotację, nie było żadnego wniosku. Zakres obejmuje od Kołak do 

wysokości hydroforni. Pierwotnie to było założenie, że tylko do skrzyżowania do Rębiszewa. 

Po interwencji, być może to pomogło, trochę przedłużyli przez Szczodruch. Być może i 

chodnik tam zostanie zrobiony. 

Ogłaszamy przetarg na drogę gminną od Wróbli do Czarnowo Dąb, jak wszystko dobrze 

pójdzie to w tym roku jeszcze zrobimy i też pewnie wypadnie nam na zimę. 

Członek Komisji Finansów Ryszard Milewski zapytał, kiedy w Saniach będzie robione? 

Wójt Gminy – niebawem. Inwestycja została już rozpoczęta, bo umowa została podpisana, 

wykonawca w tej chwili robi projekt, uzgadnia tam przeniesienia różnych działek, bo nie 

wszędzie się droga mieści w pasie drogowym, trzeba tam pozamieniać działki, już geodeta 

działa w tym zakresie, z mieszkańcami się dogaduje i trwa w tej chwili projektowanie. 

Najważniejsze, żeby nie było komplikacji ze strony mieszkańców, bo to będzie przeciągało 

nam całą sprawę. 

Członkowie komisji nie wnieśli innych uwag do projektu budżetu gminy na 2023 rok, więc 

poszczególne komisje wyraziły opinie poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt budżetu gminy na 2023 rok uzyskał 

pozytywną opinię (Zał. Nr 5). 

Komisja Finansów: 

- za – 3 głosy  



- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt budżetu gminy na 2023 rok uzyskał 

pozytywną opinię (Zał. Nr 5). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt budżetu gminy na 2023 rok uzyskał 

pozytywną opinię (Zał. Nr 5). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt budżetu gminy na 2023 rok uzyskał 

pozytywną opinię (Zał. Nr 5). 

Ad. 4c)  

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie 

gminy środków stanowiących fundusz sołecki na 2024 rok omówił Wójt Gminy. Wyjaśnił, że 

sytuacja powtarza się co roku, coraz więcej gmin odchodzi od tego funduszu, ponieważ jeśli 

liczyć to na daną miejscowość, to są małe środki i szkoda te środki rozpraszać a patrząc w 

skali gminy, to są duże środki. I tak wszystko jest realizowane z budżetu gminy a nierzadko 

takie środki powodują, że jest niezgoda w danej miejscowości. Są to małe środki i każdy ma 

inne pomysły i jest z tym kłótnia, co z tym zrobić. Myślę, że staramy się realizować wszystkie 

potrzeby, jakie macie ze środków budżetu gminy. 

Członek Komisji Rewizyjnej Krzysztof Wasiulewski zapytał o pomost przy stawie, albo 

rozebrać, żeby nie straszyło, bo jakiś dzieciak tam wejdzie, najlepiej rozebrać żeby nie 

straszyło. 

Wójt Gminy – złożyłem w tej chwili projekt na zagospodarowanie tego stawu, chciałbym ten 

staw wyczyścić, zrobić dookoła przejście, usypać z drugiej strony skarpę, żeby można było 

spacerować dookoła, chciałbym tam ustawić ławki, oświetlenie. Takie są plany, wniosek jest 

złożony. Na razie tam jest zabezpieczone, żeby nikt nie wchodził. Trzeba będzie uzyskać 

pozwolenie na budowę, to trochę potrwa. Zrobimy porządny pomost.  

Członkowie komisji nie mieli uwag. Poszczególne komisje wyraziły swoje opinie poprzez 

głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na 

wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki na 2024 rok 

uzyskała pozytywną opinię (Zał. Nr 6). 

Komisja Finansów: 

- za – 3 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na 

wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki na 2024 rok 

uzyskała pozytywną opinię (Zał. Nr 6). 

 Komisja Rewizyjna: 



- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na 

wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki na 2024 rok 

uzyskała pozytywną opinię (Zał. Nr 6). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na 

wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki na 2024 rok 

uzyskała pozytywną opinię (Zał. Nr 6). 

Ad. 4d) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, 

uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży i 

uczniów oraz rodziców omówiła Hanna Dąbrowska inspektor UG. Wyjaśniła, że uchwała 

była podejmowana na ostatniej sesji w ubiegłym roku i została uchylona ze względu na 

wadliwe określenie wejścia w życie tej uchwały. Nie mniej jednak od 17 stycznia weszło w 

życie rozporządzenie, które zmienia i tak stawki dla pojazdów. Wynoszą one do 900 cm
3
 -

0,89 zł i powyżej 900 cm
3
 – 1,15 zł. I uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia 

publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Podlaskiego i mają zastosowanie do 

zwrotu kosztów przewozu wykonywanych od 17 stycznia 2023 roku. 

Członkowie komisji nie mieli uwag. Poszczególne komisje wyraziły swoje opinie poprzez 

głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km 

przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, 

młodzieży i uczniów oraz rodziców uzyskał pozytywną opinię (Zał. Nr 7). 

Komisja Finansów: 

- za – 3 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km 

przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, 

młodzieży i uczniów oraz rodziców uzyskał pozytywną opinię (Zał. Nr 7). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km 

przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, 

młodzieży i uczniów oraz rodziców uzyskał pozytywną opinię (Zał. Nr 7). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 



Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km 

przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, 

młodzieży i uczniów oraz rodziców uzyskał pozytywną opinię (Zał. Nr 7). 

Ad. 4e) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Kołaki Kościelne do 

realizacji Programu „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” – edycja 2023 

realizowanego ze środków Funduszu Solidarnościowego omówiła kierownik OPS Dorota 

Bogdańska. Wyjaśniła, że ten program był realizowany poprzednio przez dwa lata i chcemy 

realizować ten program dalej. 

Członkowie komisji nie mieli uwag. Poszczególne komisje wyraziły swoje opinie poprzez 

głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy 

Kołaki Kościelne do realizacji Programu „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” – 

edycja 2023 realizowanego ze środków Funduszu Solidarnościowego uzyskał pozytywną 

opinię (Zał. Nr 8). 

Komisja Finansów: 

- za – 3 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy 

Kołaki Kościelne do realizacji Programu „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” – 

edycja 2023 realizowanego ze środków Funduszu Solidarnościowego uzyskał pozytywną 

opinię (Zał. Nr 8). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy 

Kołaki Kościelne do realizacji Programu „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” – 

edycja 2023 realizowanego ze środków Funduszu Solidarnościowego uzyskał pozytywną 

opinię (Zał. Nr 8). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy 

Kołaki Kościelne do realizacji Programu „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” – 

edycja 2023 realizowanego ze środków Funduszu Solidarnościowego uzyskał pozytywną 

opinię (Zał. Nr 8). 

Ad. 4f) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie zasiłku celowego 

na zakup posiłku lub żywności w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w 

szkole i w domu” na lata 2019 – 2023 omówiła kierownik OPS Dorota Bogdańska. 

Wyjaśniła, że przyjęcie tej uchwały pozwoli na objęcie pomocą w formie posiłku, pomocy 

rzeczowej oraz zasiłku celowego na zakup żywności w ramach programu „Posiłek w szkole i 



w domu”, jeżeli dochód osoby samotnie gospodarującej i dochód na osobę w rodzinie nie 

przekroczy 200% kryterium dochodowego, o którym mowa w ustawie o pomocy społecznej. 

Jeżeli zostanie podjęta ta uchwała to będziemy mogli objąć te osoby i rodziny taka pomocą 

przy wyższym kryterium dochodowym. 

Członkowie komisji nie mieli uwag. Poszczególne komisje wyraziły swoje opinie poprzez 

głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie 

zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności w ramach wieloletniego rządowego 

programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023 uzyskał pozytywną opinię (Zał. 

Nr 9). 

Komisja Finansów: 

- za – 3 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie 

zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności w ramach wieloletniego rządowego 

programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023 uzyskał pozytywną opinię (Zał. 

Nr 9). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie 

zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności w ramach wieloletniego rządowego 

programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023 uzyskał pozytywną opinię (Zał. 

Nr 9). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w formie 

zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności w ramach wieloletniego rządowego 

programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023 uzyskał pozytywną opinię (Zał. 

Nr 9). 

Ad. 4g) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II/8/18 Rady Gminy Kołaki 

Kościelne z dnia 20 grudnia 2018 r. dotyczącej zasad zwrotu wydatków za świadczenia z 

pomocy społecznej omówiła kierownik OPS Dorota Bogdańska. Wyjaśniła, że tak jak 

poprzednia uchwała odnosi się do tego programu „Posiłek w szkole i w domu” z tym, że 

tamta dotyczyła zasiłku celowego a ta posiłków i pomocy żywnościowej. 

Członkowie komisji nie mieli uwag. Poszczególne komisje wyraziły swoje opinie poprzez 

głosowanie: 



Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 

II/8/18 Rady Gminy Kołaki Kościelne z dnia 20 grudnia 2018 r. dotyczącej zasad zwrotu 

wydatków za świadczenia z pomocy społecznej  uzyskał pozytywna opinię (Zał. Nr 10). 

Komisja Finansów: 

- za – 3 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 

II/8/18 Rady Gminy Kołaki Kościelne z dnia 20 grudnia 2018 r. dotyczącej zasad zwrotu 

wydatków za świadczenia z pomocy społecznej  uzyskał pozytywna opinię (Zał. Nr 10). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 

II/8/18 Rady Gminy Kołaki Kościelne z dnia 20 grudnia 2018 r. dotyczącej zasad zwrotu 

wydatków za świadczenia z pomocy społecznej  uzyskał pozytywna opinię (Zał. Nr 10). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 

II/8/18 Rady Gminy Kołaki Kościelne z dnia 20 grudnia 2018 r. dotyczącej zasad zwrotu 

wydatków za świadczenia z pomocy społecznej  uzyskał pozytywna opinię (Zał. Nr 10). 

Ad. 4h) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie zmiany regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Kołaki Kościelne omówiła inspektor 

UG Hanna Dąbrowska. Wyjaśniła, że uchwała była podejmowana na ostatniej sesji i też 

została uchylona ze względu na wadliwe określenie terminu wejścia w życie uchwały. W tym 

projekcie zostało to uporządkowane, stawki zostają takie same i będzie obowiązywała też od 

1 lutego. Zmienił się tylko zapis wejścia w życie. 

Członkowie komisji nie mieli uwag. Poszczególne komisje wyraziły swoje opinie poprzez 

głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie zmiany regulaminu 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Kołaki 

Kościelne  uzyskał pozytywna opinię (Zał. Nr 11). 

Komisja Finansów: 

- za – 3 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 



Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zmiany regulaminu 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Kołaki 

Kościelne  uzyskał pozytywna opinię (Zał. Nr 11). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zmiany regulaminu 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Kołaki 

Kościelne  uzyskał pozytywna opinię (Zał. Nr 11). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie zmiany regulaminu 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Kołaki 

Kościelne  uzyskał pozytywna opinię (Zał. Nr 11). 

Ad. 5) 

W sprawach różnych głos zabrał Wójt Gminy i poinformował, że w tej chwili w Urzędzie 

trwa modernizacja sieci internetowej, będzie cała nowa sieć w Urzędzie z projektu „Cyfrowy 

urząd”, to zostaje w 100% pokryte ze środków Państwa. Będzie cała nowa sieć i także sieć 

elektryczna do komputerów. Zakupione też zostaną do każdego komputera UPS-y 

podtrzymujące napięcie, gdy brakuje prądu. Wymienimy także serwer, który jest stary i często 

wymagał naprawy. W zakresie sieci informatycznej będziemy w 100% zabezpieczeni. 

Pan Wójt poinformował, że nadal można zakupić węgiel w cenie 1 900 zł, jak dotąd nie było 

żadnych skarg na jakość tego węgla. Tego węgla w tej chwili jest już mało, w tej chwili nie 

zamawiam, żeby nie sprzedaliśmy około 200 ton. Będziemy przyjmować zamówienia i jeżeli 

nazbieramy samochód, wtedy dopiero samochód przyjedzie. 

Ogłosiliśmy nabór wniosków na usuwanie folii, jest to taka sama akcja, jak w poprzednim 

roku. Zachęcam do składania wniosków. 

Zaczynamy realizować projekt oświetlenia ulicznego, część wniosków już spłynęła i są to 

ostatnie dni, żeby zgłaszać potrzeby. Będziemy mieli środków na około 15 słupów. 

Członek Komisji Rewizyjnej Krzysztof Wasiulewski zapytał o naprawę ulicy 11 Listopada, 

bo jest dużo dziur w asfalcie i może do Powiatu dać znać. 

Pan Wójt – napiszemy pismo i zadzwonimy. Proszę zgłaszać na bieżąco takie uwagi. 

Członek Komisji Skarg i Wniosków Dariusz Dłużniewski zwrócił uwagę na chodnik z Czach 

do Kołak, bo jest w nim dużo zapadlisk. 

Członek Komisji Finansów Ryszard Milewski – zapytał, czy jest możliwość połączenie 

asfaltu na ulicy Polnej szczytowo, około 100 m drogi i przedłużyć tam na Czarnowo, tam co 

domki stawiają. 

Wójt Gminy – jest to możliwe, ale trzeba działać zgodnie z priorytetami, najważniejsze są w 

tej chwili drogi główne, a potem będziemy robić już te boczne. 

Członek Komisji Rewizyjnej Dariusz Tyborowski zapytał, czy tam oni będą mieli prąd 

podciągnięty, czy nie? 

Wójt Gminy – Gmina nie podciąga prądu 

Dariusz Tyborowski – ale jak daje pozwolenia na budowę? 

Wójt Gminy – to we własnym zakresie buduje. Gmina ma obowiązek dostarczyć wodę. 

Pan Wójt poinformował też, że został zakończony remont szkoły w Zaniach, sala jest piękna, 

są nowe dwie łazienki, wszystkie pomieszczenia zostały odświeżone, centralne jest nowe, jest 



cieplutko w szkole. Teraz szukamy środków, teraz wystąpiłem do marszałka o środki na 

remont wewnątrz i wyposażenie tego budynku. 

Członek Komisji Rewizyjnej Michał Kołakowski – za te pieniądze to jest nic nie zrobione. 

Wójt Gminy – Panie radny - za rok są wybory, proszę startować i proszę zrobić to. 

Kołakowski Michał – ale tam nie jest tak zrobione za te pieniądze. 

Wójt Gminy – proszę sprawdzić jakie pieniądze, proszę sprawdzić jaki przetarg, Pan nie 

wiedzy na ten temat a Pan zajmuje głos. Inwestycja polegała na tym, żeby zrobić elewację, 

wymienić dach, wymienić okna, wymienić centralne a nie wymiana podłóg, ani 

szpachlowanie ścian. Inwestycja nie zakładała tego. A żeby Pan słuchał tego, co przed chwilą 

powiedziałem, że staram się o środki, to by Pan nie pytał. Staram się w te chwili o dodatkowe 

środki, żeby cały środek wyremontować i wyposażyć. Jeszcze elektryka tam jest do zrobienia. 

To nie będą duże nakłady, wystąpiłem do marszałka o 600 tyś. zł. Jak dostaniemy połowę, to 

dużo zrobimy w tym budynku. 

Kołakowski Michał – jak było włożone 1,2 mln to powinno jakoś wyglądać. 

Wójt Gminy – bardzo się Pan myli, bo nie zna realiów. 

Skarbnik Gminy – 6 tys. było w 2021 roku, w 2022 - 1 097 mln. 

Wójt Gminy – oferta najtańsza druga po tej była 1,5 mln. A tu zrobiliśmy za 1,1 mln i 

uważam, że za te pieniądze zrobiliśmy bardzo dużo. A jeżeli ktoś się z tym nie zgadza to 

zapraszam do urzędu, przejrzeć dokumenty. 

Ryszard Milewski zapytał - na tym placu zabaw w Saniach to raczej wniosku nie trzeba 

składać? 

Wójt Gminy – nie, na razie zajmijmy się tą drogą. Myślę, że równocześnie jak będziemy 

robić remont drogi to i plac zabaw załatwimy. 

Ryszard Milewski – ale chodzi o oświetlenie. 

Wójt Gminy – a tam jest potrzebne oświetlenie. 

Członek Komisji Rewizyjnej Leszek Gosk zapytał, czy nasz plac zabaw jest objęty? 

Wójt Gminy – teraz rusza nowa perspektywa na takie działania i mają się pojawić środki na 

tego typu inwestycje. 

Dariusz Tyborowski zapytał o przepust, bo nawet tej drogi nie da rady robić, bo ten teren Pani 

zalewa. 

Wójt Gminy – ja przekazałem teren budowy wykonawcy, ma termin i ma wykonać a jak on to 

zrobi, to niech się dogaduje. 

Ad. 6) 

Przewodniczący poszczególnych komisji zamknęli posiedzenia swoich komisji. 

 

        Protokołowała 

 

     Hanna Dąbrowska 

 

Przewodniczący Komisji Finansów                     Przewodniczący Komisji Oświaty, 

Kultury   i Rozwoju Gospodarczego                                        i Spraw Społecznych 

                                                                                         

 

      Mariusz Konarzewski                                                                 Jolanta Konopka    

                      

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej              Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków  

                                                                                                              i Petycji                                                                      

               Leszek Gosk                                                         

Emilia Wiśniewska 


